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Το ζήτημα της πρόσκλησης για το γήπεδο του 
«Ηρακλή» έδωσε αφορμή για σχετικές επι-
στολές, από πλευράς φορέων όπως ο Σύλλογος 
Μελετητών Δημοσίων Εργων Κ. Μακεδονίας. Με 
επιστολές του προς τον «Ηρακλή», ο ΣΜΕΔΕΚΕΜ 
προειδοποιεί ότι «οι συνοπτικές διαδικασίες 
ανάθεσης της προμελέτης, με κριτήριο τη χαμη-
λή τιμή της μοναδικής προσφοράς, εγκυμονούν 
τον κίνδυνο [...] για σοβαρά προβλήματα [...] στη 
φάση της αδειοδότησης και της κατασκευής του 
γηπέδου». Στις επιστολές τονίζεται ακόμη ότι η 
διαδικασία ανάθεσης πρέπει να γίνει με βάση το 
Ν.3316/2005 και με τήρηση του κώδικα αμοιβών 
μηχανικών.
Για το ίδιο θέμα ο συνάδελφος Ιούλιος Αμποτ, 
με επιστολή του προς το Διοικητικό Συμβούλιο 
του Γ.Σ. ΗΡΑΚΛΗΣ, που κοινοποιήθηκε στο «Τ», 
ζητά την προκήρυξη νέου διαγωνισμού για την 
εκπόνηση προμελέτης του καινούργιου γηπέδου 
του γυμναστικού συλλόγου «Ο Ηρακλής» και την 
κήρυξη του προηγούμενου ως άγονου.
Με αφορμή τις εναντίον του αιτιάσεις, εξαιτίας 
της σχετικής πρόσκλησης εκδήλωσης ενδια-
φέροντος, που δημοσιεύτηκε στις 6/2/2009 και 
στην οποία ανταποκρίθηκε μόνο ένας ενδιαφε-
ρόμενος, ο συνάδελφος ξεκαθαρίζει ότι ουδεμία 
γνώση είχε για αυτή. 

Οι επιστολές του ΣΜΕΔΕΚΕΜ προς τον γυμναστι-
κό σύλλογο, οι οποίες κοινοποιούνται  στη Γενική 
Γραμματεία Αθλητισμού και το ΥΜΑΘ, ακολου-
θούν: 

Α. (10/03/2009) «Σε συνέχεια καταγγελιών μελών 
του συλλόγου μας σχετικά με την πρόσκληση εκ-
δήλωσης ενδιαφέροντος για την προμελέτη του 
νέου γηπέδου του Συλλόγου σας, και αφού λάβα-
με γνώση και άλλων δημοσιεύσεων στον τοπικό 
ημερήσιο τύπο, στα πλαίσια του ενδιαφέροντος 
που δείχνει ο σύλλογός μας για τα σημαντικά έργα 
της πόλης μας, αποφασίσαμε να παρέμβουμε κα-
λοπροαίρετα, ώστε με την πείρα μας να διευκολύ-
νουμε τις διαδικασίες που δρομολογήσατε.
Σχετικά με την παραπάνω πρόσκληση εκδήλωσης 
ενδιαφέροντος επισημαίνουμε τα εξής:
1. Η πρόσκληση για ένα τόσο μεγάλο σημαντικό 
έργο δεν είναι δυνατόν να είναι τηλεφωνική και 
να μη συνοδεύεται από αναλυτική προκήρυξη με 
τις απαιτήσεις του συλλόγου και με φάκελο του 
έργου
2. Για την «ιδέα –σχέδια προμελέτης σε κλίμα-
κα- μακέτα κλπ» που αναφέρονται στη διακήρυξη 
πρέπει να προτείνεται από εσάς (και όχι από τους 
συμμετέχοντες) εύλογο διάστημα προσκόμισής 
τους ώστε να υπάρχει διαφάνεια και μεγάλη συμ-
μετοχή.
Σε αντίθετη περίπτωση υπάρχει κίνδυνος να 
κατηγορηθείτε από κακοπροαίρετους για μεθό-
δευση, όταν μάλιστα συμβαίνει να διαχειρίζεσθε 
δημόσιο χρήμα.
Επίσης το «κ.λ.π» πρέπει να διευκρινισθεί τι 
ακριβώς περιέχει.
Άλλωστε για το λόγο αυτό δεν υπήρξε συμμετοχή 
στο διαγωνισμό σας, καίτοι η πόλη μας διαθέ-
τει σημαντικό μελετητικό δυναμικό σε αθλητικά 
έργα.
Ο σύλλογος μας, που αριθμεί 400 μέλη από μηχα-
νικούς όλων των ειδικοτήτων, είναι στη διάθεσή 
σας για  τη σύνταξη μίας νέας εκδήλωσης ενδι-

αφέροντος, η οποία θα στηρίζεται στη διαφάνεια 
και θα έχει στόχο την επιλογή των αρίστων εκ των 
μελετητών για το συγκεκριμένο έργο.»

Β. (18/03/2009) «Στη συνέχεια προγενέστερης 
επιστολής μας, της 10-3-2009, σχετικά με την 
προμελέτη του Νέου Γηπέδου σας και επειδή οι 
καταγγελίες των μελών μας πληθαίνουν, όπως 
επίσης και τα δημοσιεύματα στον τύπο, το Δ.Σ. 
του συλλόγου μας ομόφωνα αποφάσισε να στείλει 
αυτή την επιστολή επισημαίνοντας τα παρακάτω:
1. Οι συνοπτικές διαδικασίες ανάθεσης της προ-
μελέτης με κριτήριο τη χαμηλή τιμή της μοναδι-
κής προσφοράς που λάβατε εγκυμονεί τον κίνδυ-
νο να εξοικονομήσετε μεν μερικές δεκάδες χιλι-
άδες ευρώ από την αμοιβή της προμελέτης, αλλά 
να αντιμετωπίσετε σοβαρά προβλήματα χρόνου 
και χρημάτων στη φάση της αδειοδότησης και της 
κατασκευής του γηπέδου σας (σε περιοχή υψηλού 
σεισμικού κινδύνου).
2. Επειδή τα χρήματα του Υ.ΜΑ.Θ. και της Γ.Γ.Α. 
που λάβατε για την προμελέτη του γηπέδου είναι 
δημόσιο χρήμα, η διαδιακασία ανάθεσης πρέπει 
να γίνει σύμφωνα με τον Ν3316/2005 και επί πλέ-
ον να τηρηθεί ο κώδικας αμοιβών μηχανικών. Η 
παραπάνω διαδικασία εγγυάται ένα καλό αποτέ-
λεσμα και προστατεύει τους αποφασίζοντες από 
κατηγορίες περί μεθοδεύσεων.
3. Η υποχώρηση στην πίεση που ασκείται από 
άτομα που αγνοούν τη διαδικασία και τις δυσκο-
λίες τέτοιων μεγάλων έργων πιστεύουμε ότι θα 
οδηγήσει το σύλλογό σας σε αδιέξοδα.»

Το κείμενο της επιστολής του Ι. ‘Αμποτ: 
«Αγαπητοί φίλοι,
Την 06.02.2009 δημοσιεύθηκε πρόσκληση εκδή-
λωσης ενδιαφέροντος, με την οποία καλούνταν οι 
ενδιαφερόμενοι να εκδηλώσουν το ενδιαφέρον 
τους για την εκπόνηση προμελέτης. Η πρόσκλη-
ση αυτή δημοσιεύθηκε πιθανώς χωρίς να λάβει 
γνώση η αρμόδια Επιτροπή Γηπέδου και χωρίς 
να ερωτηθώ προσωπικά, παρά το γεγονός ότι εί-
μαι ίσως ο μόνος στο Δ.Σ., που έχει γνώση από 
δημόσιες και ιδιωτικές μελέτες. Το αποτέλεσμα 
ήταν ότι πολλοί συνάδελφοί μου απευθύνθηκαν 
σε μένα για να με κατηγορήσουν για τη διαδικασία 
που επελέγη, και η οποία ήταν ακατάλληλη. 
Ειδικότερα :
1. Αναφέρεται στη σύνταξη προμελέτης και όχι 
προκαταρκτικής μελέτης, που είναι ο ενδεικνυό-
μενος τρόπος.
2. Ο φάκελος, που ζητούνταν να υποβληθεί, έπρε-
πε, κατά την πρόσκληση, να περιλαμβάνει τη 
σύνθεση της μελετητικής ομάδας, χωρίς να ζητεί 
συγκεκριμένα προσόντα. 
3. Ενώ ζητείται η κατάθεση «Ιδέας - σχεδίων 
προμελέτης (σχέδια σε κλίμακα – μακέτα κλπ)», 
παράλληλα ζητείται και χρονοδιάγραμμα παρά-
δοσης. 
4. Δε γίνεται καν αναφορά στην πρόσφατα εκπο-
νηθείσα οικονομοτεχνική μελέτη για τη βιωσιμό-
τητα του εγχειρήματος της Deloitte & Touche. 
5. Τα χρονικά περιθώρια ήταν ασφυκτικά. Η πρό-
σκληση δημοσιεύθηκε την Παρασκευή, 6 Φε-
βρουαρίου 2009 και η καταληκτική ημερομηνία 
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υποβολής προτάσεων ήταν η Δευτέρα, 2 Μαρτίου 
2009. 
Όλα τα παραπάνω συνετέλεσαν να δημιουργηθούν 
υποψίες, που μάλιστα, αν και αμέτοχο, με βάρυ-
ναν, ότι ο διαγωνισμός ήταν «στημένος». Χωρίς 
φυσικά και με κανένα τρόπο να υιοθετώ την άπο-
ψη αυτή, το γεγονός ότι υποβλήθηκε μόνο μία και 
μοναδική πρόταση, δεν μπορεί να μας βοηθήσει 
να διαλύσουμε τις υποψίες αυτές.
Για τους παραπάνω λόγους, δείχνοντας την αγά-
πη μου στον ΗΡΑΚΛΗ εκπόνησα μια πρόσκληση 
εκδήλωσης ενδιαφέροντος (Φάκελος Έργου), την 
οποία και θέτω στην κρίση σας. Τα βασικά της ση-
μεία είναι τα εξής:
1. Να συνταχθεί Προκαταρκτική μελέτη, με τεύ-
χη προδιαγραφών των τριών ειδικοτήτων (αρχι-
τεκτονικά, στατικά και ΗΜ) και να προκηρυχθεί 
διεθνής διαγωνισμός μελέτης- κατασκευής με 
παραχώρηση έργου. Τις αμοιβές των προμελετών, 
οριστικών μελετών και μελετών εφαρμογής (κα-
τασκευαστική) θα τις επιβαρυνθεί ο μελλοντικός 
ανάδοχος του έργου και όχι ο ΗΡΑΚΛΗΣ.
2. Να ακολουθηθεί ο Ν.3316/2005 σε ότι αφορά 
τα προσόντα των μελετητών της προκαταρκτικής 
μελέτης αλλά και των μετέπειτα σταδίων της. 
3. Να γίνει σύνταξη προϋπολογισμού με βάση τα 
ισχύοντα για Δημόσια έργα, που θα αποτελεί και 
οδηγό για τις εν συνεχεία προσφορές των ανα-
δόχων ώστε αυτές να μην είναι εξωπραγματικές, 
σε ότι αφορά τις απαιτήσεις παραχώρησης του 
έργου.
4. Να δοθούν στους ενδιαφερόμενους οι παραπά-
νω ήδη υπάρχουσες μελέτες, ιδίως δε η οικονο-
μοτεχνική μελέτη, που είναι εξαιρετικά κρίσιμη. 
5. Να δοθεί επαρκής χρόνος (τουλάχιστον 45 μέ-
ρες), ώστε να υπάρχει η κατά το δυνατόν μεγαλύ-
τερη συμμετοχή. 

Με το να αποκτήσει ο Ηρακλής μία προμελέτη δεν 
σημαίνει ότι έγινε το γήπεδο. Άλλωστε ο Ηρακλής 
διαθέτει αυτή τη στιγμή 
α) μία Οριστική μελέτη δώρο του προέδρου της 
Δομοτεχνικής, η οποία συμμετείχε στον διαγω-
νισμό της ΓΓΑ που έγινε το 1995 και αφορούσε 
στο γήπεδο του Ηρακλή στην Μίκρα με το σύστη-
μα μελέτη - κατασκευή και προέβλεπε γήπεδο 
20.000 θέσεων. 
β) μία Αρχιτεκτονική προκαταρκτική μελέτη (βα-
σισμένη στη μελέτη του κυρίου Αλεξόπουλου) 
που εκπονήθηκε και παρουσιάσθηκε το 2005 σε 
δημόσια συνεδρίαση του Δ.Σ. το Μάιο του 2004 
στο Ιβανώφειο.
γ) μία πρόσφατα εκπονηθείσα οικονομοτεχνική 
μελέτη από τη Deloitte & Touche για τη βιωσιμό-
τητα του εγχειρήματος.

Η πρότασή μου στην παρούσα φάση είναι η εξής:
1. Να κηρυχθεί άγονος ο διαγωνισμός που προ-
κηρύχθηκε με την πρόσκληση της 06.02.2009, 
λόγω της μιας και μοναδικής συμμετοχής. 
2. Να προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός, πάνω στις 
προαναφερθείσες βάσεις.» n




